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Domnule ministru,

La începutul anului ați declarat „Dacă ne uităm la conductele care trec pe lângă România
(…) ajungem la concluzia că gazul care poate să vină în România pentru a asigura necesarul
pentru iarnă – acel 20-25% din import pe perioada de iarnă – este tot gazul rusesc. Suntem
dependenți de gazul rusesc. Deși avem gaz, nu avem gaz suficient”. Totodată, Marcel
Ciolacu a afirmat că „Dependența noastră de Rusia este cred cea mai mică din Europa – de
10%”.

Energy Policy Group (EPG) a realizat studiul “Opțiunile României pentru eliminarea
dependenței de importuri de gaze naturale din Federație Rusă. Perspective pentru 2023,
2030 și 2050”, iar în conținutul acestuia se regăsește informația următoare: „ponderea
importurilor din consumul total a crescut în ultimii ani, depășind 20% în 2021. În plus,
producția autohtonă a observat un declin constant după 1990. La actuala producție anuală,
cu o rată anuală subunitară de înlocuire a rezervelor, rezervele dovedite de gaze ale
României se vor epuiza în 10-12 ani.”

Având în vedere cele menționate, vă adresez următoarea întrebare:

- Care sunt motivele pentru care importurile au avut o creștere atât de accelerată, de la
2% în 2015 până la 20% în 2021?

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris și pe email la adresa silvia.dinica@senat.ro.
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